
Na prvem mestu stabilizacija
Prihodnje leto se bodo zvrstili kongresi zveze ko-

munistov. Republiški in zvezni. Običajno se predkon-
gresi močno okrepi dejavnost ZK na vseh ravneh, kar
je razumljivo, sajje potrebno v vseh okotjih pripraviti
ustrezno podlago za sprejem in uveljavitev kongre-
snih dokumentov. O tej dejavnosti smo se pogovarjali
s predsednikom občinske konference ZKS Albinom
Vengustom.

»O kongresih uradno sicer
še nismo razpravljali,« je dejal
Albin Vengust, »ker za to še
ni gradiva, ki bi bilo priprav-
ljeno za tako razpravo. Pač pa
lahko rečem, da so neformal-
ne priprave v polnem teku.
Temu bodo namenjene pro-
gramsko volilne konference,
ki bodo v začetku prihodnje-
ga leta. Ustanovljene so tudi
že delovne skupine, ki bodo
pripravljale gradivo in pro-
grame.«

GOSPODARSTVO V
CENTRU JE PREVEČ
RAZDROBLJENO

Toliko o formalnih pripra-
vah. Kar zadeva vsebino, pa
bo po Vengustovem mnenju
prav gotovo v ospredju stabi-
lizacija gospodarstva. Gospo-
darska stabilizacija pa zahte-
va veliko odgovornost vseh in
to ne samo na področju go-
spodarjenja. Spremeniti bo-
mo morali tudi miselnost.

»V Centru je zelo razdrob-
ljeno gospodarstvo, kar velja
zlasti za trgovino, ki je naj-
močnejša gospodarska dejav-
nost v naši občini. Vse to za-
hteva temeljito obravnavo go-
spodarskega položaja, ki pa
ga ne bomo mogli spremeniti,
če se ne bomo drugače orga-
nizirali in če ne bomo drugače
delali. Vsemu temu smo že
doslej posvečali veliko pozor-
nost in lahko rečem, da se do-
ločeni rezultati že kažejo. Z
združevanjem dela in sred-
stev polagoma odpravljamo
parcialno gospodarjenje na
vseh področjih.«

Med tistimi, ki so v Centru
že uspešno stopili na pot po-
vezovanja, naj omenimo Slo-
venija ceste in Tehniko, ki sta
se združili v močno organiza-
cijo SCT. Na področju grad-
beništva je tako nastala izre-
dno močna organizacija, ki je
sposobna uspešno nastopati
na tujem trgu. Dosedanji re-
zultati kažejo, da se bodo nje-
ni uspehi še nadaljevali.

Na področju trgovine vlada
še vedno velika razdroblje-
nost. V sedanjem položaju je
zelo pomembno, da uveljavi-
mo novo usmeritev, kakršno
zahteva hitrejše uveljavljanje
stabilizacije. Zaradi tega je
konferenca ZK priporočila
izvršnemu svetu občinske
skupščine in komiteju za
družbeno planiranje, da for-
mirata strokovno skupino za
gospodarstvo, da bi pomagala
pri delu na področju integri-
ranja.

MNOŽICA TRGOVIN
BREZ PRAVE
POTREBE

Razdrobljenost trgovine naj
ilustriramo samo z dvema pri-
meroma. Na območju občine
Center imamo v strogem sre-
dišču mesta v polmeru 150
metrov od Ajdovščine kar 14
trgovin, ki prodajajo avtomo-
bilske dele in poleti je bilo v
istem polmeru 7 trgovin, ki so
prodajale jadralne deske. S
takšnim ravnanjem varamo
sami sebe. Proizvodnja se
znebi določenega artikla; na-
mesto, da bremeni z njim last-
no skladišče, ga prepusti trgo-
vini in ustvari vtis, da svoje
izdelke dobro prodaja. V re-
snici pa leži blago kljub temu

v skladiščih in bremeni tako
prostor kakor tudi družbena
sredstva. Da pa bi bila mera
polna, bomo prav gotovo mo-
rali romati od trgovine do tr-
govine, ne da bi našli tisto,
kar iščemo in potrebujemo.
Vrh vsega pa ob množici pro-
dajnih mest skoraj gotovo ne
bomo našli prodajalca, ki bi
dal kupcu kvalitetne napotke
pred nakupom določenega
predmeta.

Podobna razdrobljenost
vlada tudi na področju gostin-
stva. V Ljubljani imamo 7 ho-
telov, ki pripadajo petim or-
ganizacijam in ne sodelujejo
med seboj. Vsak ima do po-
drobnosti izdelano lastno no-
tranjo organizacijo in to tako,
da ima vse službe od A do 2.
Zaradi tega je storitev draga.

ODGOVORNOST IN
NADZOR NAD
URESNIČEVANJEM
SKLEPOV

V vsakem primeru bomo
morali racionalno organizirati
delo. In samo racionalna orga-
nizacija dela bo ob ustreznem
odločanju delavcev pripeljala
do ustvarjanja velikega do-
hodka tako za družbo, kakor
tudi za delavce, ki v teh delov-
nih organizacijah delajo.

Ob vsem tem ne moremo
mimo dejstva, da so na čelu
delovnih organizacij odgovor-
ni delavci - komunisti. Spra-
šujemo se, zakaj je povsod to-
liko govorjenja, a brez učinka.
Soočiti se bo potrebno s sta-
njem, kakršno je, napraviti
ustrezne programe in zaostriti
odgovornost. Vendar pa ne
samo eno vrsto odgovornosti.
Pri nas se je namreč uveljavi-
la miselnost, da smo odgovor-
ni za formuliranje sklepov,
brez odgovornosti pa smo pri
uresničevanju zadeve, za ka-
tero smo se bili dogovorili.
Ves napor vložimo v izdelavo
dobrih sklepov, ni pa nadzora
nad uresničevanjem.

KREPITEV SZDL NA
VSEH RAVNEH

Zelo pomemben je vpliv
ZK na presnovo družbe v ok-
viru SZDL kot najbolj sploš-
ne in množične organizacije,
ki lahko mobilizira vse obča-
ne, tako tiste na delovnih me-
stih, kakor tudi tiste, ki so do-
ma. Slednji so za občino Cen-
ter še posebno pomembni, saj
je znano, da je na tem območ-

ju samo 46 odstotkov aktivne-
ga prebivalstva. Pomembna
naloga }e krepitev SZDL. in
vseh njenih organov in insti-
tucij, tako v krajevnih skup-
nostih kot v posameznih hi-
šah.

Občinska konferenca ZK
posveča veliko pozornost sta-
novanjskemu gospodarstvu.
To področje zahteva veliko
mobilizacijsko sposobnost
ZK in vseh drugih dejavni-
kov, če hočemo doseči, da bo
zakon o stanovanjskem go-
spodarstvu zaživel tudi v
praksi. V Centru imamo na
papirju povsod hišne svete,
ne moremo pa se pohvaliti z
njihovim delom. Še vedno ču-
tijo premalo odgovornosti ta-
ko za hišo, ki jo upravljajo,
kakor tudi za njeno okolico.

Veliko pozornosti in časa
posveča zveza komunistov v
Centru socialni problematiki.
2e prej omenjeni odstotek ak-
tivnega prebivalstva govori o
tem, da postaja naša občina
odvisna od dohodka, ki ga
ustvarjajo prebivalci drugih
občin. Majhen odstotek aktiv-
nega prebivalstva povzroča
hude socialne probleme. Ne
bo odveč, če v tej zvezi omeni-
mo, da je v Centru največ
kletnih stanovanj v Ljubljani
in tudi največ stanovanj 6. in
7.kategorije.

VISOKA ZAVEST OB
REFERENDUMU ZA
SAMOPRISPEVEK

»Vendar pa moramo ob
vsem tem opozoriti na obna-
šanje prebivalcev Centra med
referendumom za tretji samo-
prispevek,« je sklenil svoje
pripovedovanje Albin Ven-
gust. Glede na to, da v progra-
mu tretjega samoprispevka ni
na območju Centra nobenega
objekta, ki bi rabil neposre-
dno našim občanom, ampak
potrebam širše družbene
skupnosti, so naši občani gla-
sovali predvsem za solidar-
nost in izpričali s tem visoko
zavest. Zaradi tega ima odsto-
tek oddanih glasov »za« po-
sebno vrednost. Pokazalo se
ie, da }e večina občanov Cen-
tra razumela pomen referen-
duma in se odločila, da glasu-
je za bogatejšo Ljubljano v ce-
loti in ne le za svojo občino.

N. I.


